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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "2022-ben 5%-kal csökkent a születések száma - a 
kormány milyen következtetést von le ebből? Jól működik a kormány családpolitikája vagy 
lesznek változtatások, érzékelve a negatív népesedési tendenciákat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A KSH 2023. január 27-én gyorstájékoztatót adott közzé a népmozgalommal kapcsolatban. Ahogy 
írják:  "az előzetes adatok szerint 2022 decemberében 7366 gyermek született, és 11 940 fő halt 
meg. 2022-ben a születések száma 5,0, a halálozásoké 13, a házasságkötéseké pedig 11%-kal 
csökkent az egy évvel korábbihoz képest.". A gyorstájékoztató kiemeli, hogy a házasságkötések 
száma 11%-kal csökkent, a termékenységi arányszám 1,59-ről 1,52-re csökkent 2021-ről 2022-re. A
népesség természetes fogyása a Covid-járvány súlyos időszaka után hiába mérséklődött, tavaly még
mindig magas, 4,9 ezrelékes volt. Magyarország népessége csökken.

A számok tehát népesedési szempontból igencsak aggasztóak, ismét negatív változások történtek.

 

Ezzel kapcsolatban a következő kérdéseket teszem fel Miniszter Úrnak:

 

1. A kormány minek tulajdonítja a negatív népesedési változásokat? Most is Belgium fővárosa a 
hibás, esetleg Soros György a hibás, netán a magyar ellenzék a hibás?

2. A kevesebb gyermekszületés, a termékenységi arányszám csökkenése, a házasságkötések 
számának csökkenése, a természetes fogyás növekedése nem jelzi-e a kormány számára, hogy rossz
irányba mennek a dolgok, a kormány népesedéspolitikája-családpolitika nem teljesít megfelelően?



 
 

3. Az aggasztó tendenciák után nem gondolnak-e a családpolitika megváltoztatásában? 

4. Ha változik a családpolitika, látva a negatív tendenciákat, milyen változások történnek?

 

Válaszait előre is köszönöm!

 

Budapest, 2023.02.07.

 

 

Kanász-Nagy Máté

(LMP)
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